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Introduction 

Bacterial vaginosis(BV) is a complex vaginal flora shift in which normal 

hydrogen peroxide ( H2O2) producing by Lactobacillus species reduces and, 

anaerobic pathogens e.g. Prevotella sp., Peptostreptococcus sp .,Mobiluncus sp. 

Gardnerella vaginalis and Mycoplasma hominis overgrowth(Keane et al., 2000).  

Some bacteria play very important homeostatic roles that can contribute to 

unhealthy conditions due to their absence. Long  recognized as the predominant 

bacterial flora of the lower female genital tract , lactobacilli strengthen the defense 

against colonization by opportunistic pathogens(Smith and Ravel, 2017).  

The true prevalence and causes of BV remain unclear, however it can 

partially due to the disorder is auto-diagnosed and self-treated excessively often. 

Additionally, BV is sometimes asymptomatic or has more than one cause. Experts 

estimate the prevalence of bacterial vaginosis that up to 22% - 50%. (Sobel, 1997).  

Most women who are symptomatic complain about discharge and an 

unpleasant odor such as fishy-smelling that is more noticeable after unprotected 

intercourse. The explanation that the odor is more apparent after unprotected sex is 

because the alkaline semen raises amine volatilization in the same way that 

potassium hydroxide (KOH) in the whiff test creates a fishy odour. Odour and 

discharge are two of four diagnostic tools Amsel uses to diagnose BV in its clinical 

composite criteria(Amsel et al., 1983).  

The vagina acts as a natural habitat in a healthy state by providing optimal 

temperature, moisture, pH, and nutrient conditions that contribute to the growth of 

the usual commensal vaginal flora. The vagina acts to and from the upper genital 

tract as a conduit. The natural flora has an extremely important  role to play in 

avoiding infections and complications (Munjoma, 2004). 
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 Epidemiological studies indicate BV association with significant adverse 

complications. women with BV  are at increased risk of pelvic inflammatory 

disease  (Brinton et al., 2017). Pregnant women with BV are at risk for early 

membrane rupture, premature labor (Barnhill et al., 1995) , and increased 

prevalence of sexually transmitted infections such as Neisseria gonorrhoeae(Ness 

et al., 2005)  , as well as Trichomonas vaginalis(Masha et al., 2017)  , and human 

immunodeficiency virus (Cohen et al., 2012).  

Diverse methods for diagnosing BV are now available. These are included 

wet and dry microscopy, culture, Amsel's criteria, the traditional and reference 

approach for the diagnosis of BV, and Nugent criteria were the BV diagnostic gold 

standard.  

The emergence and spread of Gram-negative bacteria resistant to antibiotics 

across global healthcare networks present a major challenge to public health; 

because the number of effective antibiotics available to treat these resistant 

organisms is diminishing, it is important that we establish more effective strategies 

to control their proliferation (Hawken and Snitkin, 2020).   

Due to the limited number of studies on this problem, we decided to study 

the prevalence of gram-negative bacteria as causative agents of bacterial vaginosis, 

aiming to evaluate the epidemiological of gram-negative bacterial vaginosis in 

healthcare-associated settings and in the community, and estimate the prevalence 

of Multi-drug-resistant (MDR) isolates. By the following steps 

1-Determine the prevalence of gram-negative bacterial infections in accordance 

with global standards, and characterize its sensitivity to antibiotics, and determine 

the MDR isolates. 

2- Screening the isolates producing ESBLs and MBLs β-Lactamase enzymes. 

3-Study the spreading of two β-Lactamase resistance genes including bal SHV gene 

and bal NDM gene in Multi-drug-resistant (MDR) isolates. 



 الـخــلاصـــــة

نرأ  091. إجمرسل  9191إلر  نرسر   9102أجريت هذه الدراسة خلال الفترر  نرأ أوتر  ر        

المريضررس  اخررذ نينررس  نررأ (, ترر  ٪30)  039( و غيررر الا انرر  ٪50)  333النسررسا الا انرر  

                   ( سررررنة 02-03تضررررمنت نسرررراس  نليةيررررة نسليررررة لترررر  انرررررأ    تراو ررررت أنمررررسرهأ  رررريأ )

( Mean98.31  ± SD8.02  نأ الة ات  راجعأ العيسد  الخسرجية لأنراض النسسا والت ليد ف )

 المليةيررة س نستشررف  اليترر ل التعةيمرر  لأنررراض النسررسلية والأافررسل فرر  ديررسل  . ترر  جمرر  المسررا

نعيسر انس   نسرية وتاديد نسية انتشسر التلسب الملي  اليتتيري وفق ثلاث نعسيير نسلمية تضمأ ,

( ونعيسر الزرع نة  الاوسسا   %33.65( ونعيسر ن غنت  نسية انتشسر )     %25.38انتشسر )

إجررراا الفاررم الم لررري الميسطررر)الرا ( وترر  (    وترر   %29.03الزرنيررة  نسررية انتشررسر )   

شرخيم التسلنرس  استخدام الاوسسا الانتقسلية والتفريقيرة لعرزل اليتتريرس السرسلية لمةر م غررام. تر  ت

الاية الدقيقة المعزولة  سستخدام الفام الم لري والفا صس  اليسي ويميسلية  وت  تأويد العزلا  

. ترر  إجررراا اختيررسر  سسسررية المضررسدا  الاي يررة Vitek 2السررسلية لمةرر م غرررام   اسرر ة ن ررسم 

(. تر  اسرتخدام لعزلا  اليتتيريس السسلية لمة م غرام  سستخدام اريقرة نشرر القررك )وير ر   رسور

نسلةة نأ المضسدا  الاي يرة تر  تاديردهس وفق رس  00نضسد  ي ي  لةميترو س  الت  تنتم  إل   01

 لةيتتريس السسلية لمة م غرام. ( CLSI,2019لةمضسدا  الاي ية الم ص   لس نأ قي  )

نينرة  091( نرأ ن مر ع ٪32.31) 918لةنمر  الم جر   التة أظلر  النتسلج أم العدد            

 نزلرة  تتيريرة(٪92.13) 000 أولاًنينة وسلترسل    918سريرية ووسم ت زي  النم  الميترو   لـ 

( نرأ العينرس  السرريرية ن جيرة النمر . ن مر ع نينرس  ٪89.21نأ جمي  العينرس  السرريرية و )

( تضررمنت العررزلا  التسليررة ٪33.33نزلررة سررسلية لمةرر م غرررام ) 52النمرر  الم جرر  م تضررمنت 

( نزلرة أظلرر  ٪38.02) 88 ثانيااالاطريشيس الق ل نية والتةييسلا الرل ية والزالفرة الزن سريرة. 

( ننفرد  النم     ينمس وسم النم  المختةط ٪89.89نزلة ) 05س لةتسنديدا. ت زنت   اق  نم ا ن جي

( ونمر  نخرتةط نر   تتريرس ن جيرة ال ررام ورسم ٪01.33نزلا  ) 3ن   تتيريس سسلية ال رام  ف  

 (.٪05.33نزلة ) 03

 31ة نةرر  نزلررة ن زنرر 52اظلررر  نتررسلج نررزلا  اليتتيريررس السررسلية لمةرر م غرررام                

(نررأ نسررسا غيررر   انرر  . ترر  التشرر  نررأ ٪01.89)30( نزلررة نررأ نسررسا   انرر  و 12.98٪)

نزلرررة  00نزلرررة سرررسلية لمةررر م غررررام,  يررر  وشررر  وجررر د  52نرررأ ن مررر ع  MDRنرررزلا  

( ن س قة لتعري  المقسونرة المتعردد  لةمضرسدا  الاي يرة   ت زنرت العرزلا  اليتتيريرة 82.80٪)



( لعررزلا  ٪73.91)و ) ( لعررزلا  الاطريشرريس الق ل نيررة٪32.18سررسلية لمةرر م غرررام  نسررية )

 ( لعزلا  الزالفة الزن سرية.٪01التةيسلا الرل يةو )

(نزلرة لمعرفرة قردرتلس نةر  52ت  فام جمير  العرزلا  اليتتيريرة سرسليةلمة م غررام )            

نيررة الانتقسليررة. واسررعة ال يرر  الممتررد  سسررتخدام الاوسررسا الزر β- lactamasesإنتررسإ إنزيمررس  

. وورررسم ت زيررر  العرررزلا  السرررسلية لمةررر م غررررام المنت رررة ESBLs( ننت رررة لرررـ ٪05.09ووسنرررت)

( والتةيسرلا الرل يرة ٪00.95ال ير  الممترد الاطرطيشرس الق ل نيرة ) β- lactamasesلانزيمرس  

 .٪62.59)( والزالفة الزن سرية )09.08٪)

لتاديررد العررزلا  المنت ررة لررـ  Imipenem-EDTAترر  اسررتخدام اختيررسر القرررك المرردنج            

MBL التش  نأ الرنمط ال رسهري ,lactmase Metalo beta   نرأ العرزلا  اليتتيريرة سرسلية

ف  جمي   lactmase Metalo betaلمة م غرام واظلر  النتي ة غيس س تسنس لةنمط ال سهري ل 

 PCR  اسرر ة اختيررسر  SHV balل رريأ المقسونررة    MDRالعررزلا . ترر  فاررم جميرر  نررزلا  

والرذي تر   SHV bal   ((26.47٪  سسرتخدام  سدلرس  نتخةةرة. أظلرر  العرزلا  انتشرسر جريأ 

( نررأ نررزلا  التةيسررلا ٪39.30نررأ نررزلا  الاطريشرريس الق ل نيررة و) ٪37.5)ت زيعررب  نسررية )

ل ريأ المقسونرة    MDR(نأ نزلا  الزالفة الزن سرية. ت  فام جمي  نزلا  ٪90الرل ية و)

NDM alb  اس ة اختيسر  PCR  أظلرر  العرزلا  انتشرسر ال ريأ  سدلس  نتخةةة سستخدام , 

NDMbal  ( والتةيسرلا .(٪ 7.89)والت  ت زنت نة  نزلا  الاطريشيس الق ل نيرة ٪4.34) نسية

 (.٪1( والزالفةالزن سرية  نسية )٪1الرل ية  نسية )

 

 

 

 

 

 

 

 


